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Závery  

 

Zlepšenie fungovania trhu v Energy Community – aktuálne informácie Sekretariátu Energetického 

Spoločenstva: 

Fórum víta dosiahnutý pokrok zmluvných krajín Energetického spoločenstva a zdôrazňuje potrebu 

pokračovať v práci, vzhľadom na dôležitosť regionálnej bezpečnosti dodávok, budúceho rozšírenia 

a pokračujúcej ruskej vojenskú agresii proti Ukrajine. 

Fórum víta osobitné zameranie na podporu Ukrajinského energetického sektora prostredníctvom 

energetického Fondu na podporu Ukrajiny, ktorý vytvoril platformu pre vlády, medzinárodné finančné 

inštitúcie, medzinárodné organizácie a korporátnych darcov s cieľom poskytnúť finančnú pomoc alebo 

finančné dary. Fórum povzbudzuje súkromných a verejných partnerov aby i naďalej prispievali do tohto 

Fondu. 

Vodíkový a dekarbonizovaný Plynárenský balík 

Fórum pozýva členské štáty aby urýchlene transponovali prepracovanú plynárenskú smernicu a pozýva 

všetky zúčastnené orgány a účastníkov trhu, aby implementovali prepracované plynárenské nariadenie 

pre vytvorenie právnej Istoty účastníkom trhu. Fórum zdôrazňuje kľúčovú úlohu regulačných orgánov 

v procese zabezpečenia riadneho vývoja trhu s vodíkom, aj počas jeho nábehovej fázy. Fórum 

prerokoval vývoj dostatočnej skladovacej kapacity vodíka a opakuje dôležitosť vývoja technických 

noriem vhodné pre kvalitu vodíka a dedikovaných vodíkových sietí.  

Fórum pozýva členské štáty aby zvážili prijatie opatrení na odstránenie bariér pre cezhraničné 

obchodovanie s obnoviteľnými a nízko uhlíkovými plynmi a uznáva dôležitosť databázy Únie vytvorenej 

v súlade s článkom 31 a Smernice pre podporu energie z obnoviteľných zdrojov (RED), s cieľom 

harmonizovať trh s obnoviteľnými plynmi a uľahčiť cezhraničné transfery. Komisia by mala pri procese 

prijímania delegovaného aktu pre špecifikáciu metodiky určenia úspor emisií nízkouhlíkových palív, 

postupovať v súlade Lepšej regulácie aby boli pripomienky zainteresovaných strán vhodne zohľadnené. 

Fórum považuje tento delegovaný akt za nevyhnutný  pre proces tvorby investičného rozhodnutia pri 

výrobe nízko uhlíkových plynov. 

REMIT 2.0 aktuálna informácia: 

Fórum zdôrazňuje dôležitosť revíziu nariadenia REMIT pre vnútorný trh s energiou ako špecifický rámec 

pre energetický sektor. Fórum berie na vedomie kľúčové prvky revidovaného nariadenia REMIT (REMIT 

2.0) a podčiarkuje potrebu jeho efektívnej implementácie. 

Fórum zdôrazňuje potrebu zapojenia všetkých relevantných zúčastnených strán a orgánov do procesu 

tvorby delegovaného a implementačného aktu súvisiacimi s REMIT. 

Vodíkový a dekarbonizovaný Plynárenský balík – ďalšie kroky súvisiace so zemným plynom 

Fórum podporuje fakt, že rýchla implementácia Vodíkových a Dekarbonizovaného plynárenského 

balíka bude prospešný pre zavádzanie obnoviteľných a nízkouhlíkových plynov a vyzýva pre rýchlu 

transpozíciu a implementáciu. Zdôrazňuje sa, že transparentnosť a predvídateľnosť pri tvorbe taríf musí 



ostať prioritou v implementačnom procese. Fórum ďalej zdôrazňuje, že musia byť brané do úvahy 

prepojenia medzi jednotlivými energetickými nosičmi.  Komisia je vyzvaná aby predložila správu 

o odstránení cezhraničných poplatkov v súlade s plynárenským nariadením a väčšina účastníkov Fóra 

vyjadrila silný odpor voči ich možnému odstráneniu. 

CAM (mechanizmus prideľovania kapacity) a CMP (proces riadenia preťaženia) Novelizačný proces 

revízie: 

Fórum víta prípravné práce a  pozýva ACER k ďalšej tvorbe odôvodnených pozmeňujúcich a 

doplňujúcich návrhov pre revíziu sieťového predpisu CAM. Fórum zdôrazňuje potrebu zabezpečiť 

právne rebustnú revíziu, schopnú zabezpečiť nediskriminačný prístup, efektívnu hospodársku súťaž 

a prispieť tak k účinnému fungovaniu trhu. Fórum povzbudzuje dotknuté strany  aby konštruktívne 

zúčastnili pripravovaného procesu verejnej konzultácii a pozýva Komisiu k podaniu správy o stave 

revízie na budúce zasadnutie Madridského fóra. 

Stav trhu s plynom: 

Fórum konštatuje, že interný trh s plynom zohral podstatnú úlohu pri prekonávaní plynárenskej krízy. 

Trh sa do značnej miery zotavil, aj keď sa nevrátil na predkrízovú úroveň z hľadiska preťaženia a cenovej 

konvergencie. Očakáva sa pretrvávanie volatility a napätia trhu aj v dohľadnej budúcnosti. Núdzové 

opatrenia by nemali zostať zachované na dlhšie obdobie ako je nevyhnutné a opatrenia pre zachovanie 

bezpečnosti dodávok by nemali byť financované prostredníctvom cezhraničných poplatkov, nakoľko 

tieto negatívne ovplyvňujú diverzifikáciu a fungovanie vnútorného trhu s plynom. Vo všeobecnosti by 

sa malo vyhnúť nekoordinovaným prístupom. 

LNG (skvapalnený zemný plyn) časť: 

Fórum zdôrazňuje význam LNG pre vnútorný trh s plynom a bezpečnosť dodávok pre Úniu. Fórum berie 

na vedomie správy prezentované ACER, CEER a GLE ohľadom regulačného rámca a možných scenárov 

a výziev s ohľadom na využitie LNG terminálov na import obnoviteľných a nízkouhlíkových plynov, 

vrátane vodíka a jeho derivátov. 

Fórum vyzýva na riadne implementáciu revidovaného regulačného rámca pre terminály LNG, ktorý sa 

predpokladá v balíku o vodíku a dekarbonizovanom plyne. 

 


